Harflerin Mahreçleri
Hemze (ء): Harkeli olan elife denir. ( ُِٲ ُِ - ءَ ) Mahreç yeri, boğaz aşağısıdır (1. Mahreç).

Be (ﺏ): Mahreç yeri, dudaklardır (2. Mahreç); dudaklar birbirine vurulur, nefes vererek kuvvetlice çıkarılır.

Te (ﺕ): Mahreç yeri, dil ucu ile üst ön dişlerin dipleridir (3. Mahreç).

Se (ﺙ): Mahreç yeri, dil ucu ile üst ön dişlerin uçlarıdır (4. Mahreç).

Cim (ﺝ): Mahreç yeri, dil ortası ile damağın ortasıdır (5.Mahreç).

Ha (ﺡ): Mahreç yeri, boğazın ortasıdır (6. Mahreç).

Hı (ﺥ): Mahreç yeri, boğazın ağza en yakın olan kısmı yani boğazın üstüdür (7. Mahreç).

Dâl (ﺩ): Mahreç yeri, dil ucu ile üst ön dişlerin dipleridir.
Zâl (ﺫ): Mahreç yeri, dil ucu ile üst ön dişlerin uçlarıdır.
Râ (ﺭ): Mahreç yeri, dil ucu ile üst ön dişlerin üstüne düşen damak kısmıdır (8. Mahreç).

Ze (ﺯ): Mahreç yeri, dil ucu ile alt ön dişlerin üstüdür (9. Mahreç).

Sin (ﺱ): Mahreç yeri, dil ucu ile alt ön dişlerin üstüdür.
Şın (ﺵ): Mahreç yeri, dil ortası ile damağın ortasıdır.
Sad (ﺹ): Mahreç yeri, dil ucu ile alt ön dişlerin üstüdür.
Zad (ﺽ): Mahreç yeri, dilin sol veya sağ ya da her iki tarafı ile üst azı dişleridir (10. Mahreç).

Tî (ﻁ): Mahreç yeri, dil ucu ile üst ön dişlerin dipleridir.
Zî (ﻅ): Mahreç yeri, dil ucu ile üst ön dişlerin uçlarıdır.
Ayn (ﻉ): Mahreç yeri, boğazın ortasıdır.

Ğayn (ﻍ): Mahreç yeri, boğazın ağza en yakın olan kısmı yani boğazın üstüdür.
Fe (ﻑ): Mahreç yeri, üst ön dişleri ile alt dudağın iç kısmıdır (11. Mahreç).

Kaf (ﻕ): Mahreç yeri, dilin dibi ile üst damaktır (12. Mahreç).

Kef (ﻙ): Mahreç yeri, kaf harfinin mahrecinin dil ucuna doğru biraz altı ile damaktır (13. Mahreç).

Lam (ﻝ): Mahreç yeri, dilin iki kenarı ile birlikte dil ucuna varıncaya kadar üst damaktır (14. Mahreç).

Mim (ﻡ): Mahreç yeri, dudaklardır.

Nun (ﻥ): Mahreç yeri, dil ucu ile onun hizasındaki iki ön dişin etleridir (15. Mahreç).

Vav (ﻭ): Mahreç yeri, dudaklardır.
He (ﻫ): Mahreç yeri, boğazın dibidir.
Ye (ﻯ): Mahreç yeri, dil ortası ile damağın ortasıdır.
16. Mahreç: Med harflerinin ( Kendisinden önceki ötreli olan sakin vav (ﻭ); kendisinden önceki esreli olan sakin ye (ﻯ); kendisinden önceki üstünlü olan sakin elif (ﺍ))mahreci olan cevf denilen ağız ve boğaz boşluğudur.
Çok geniş bir alana yayılmış olması bakımından elif boğaza, vav ve ye de ağız boşluğuna nisbet edilmiştir.

17. Mahreç: Geniz denilen burun kovuğudur. Bu da ğunnenin mahrecidir. Ğunne şöyle tarif edilmiştir: “Ğunne, genizden çıkan hafif sakin bir nun’dur.” İhfa halindeki sakin nun ve ve mim ile ğunneli idğamlarda bulunur. Ğunnenin varlığı ise burnumuzu açıp kapamakla belli olur. Burundan ses geliyorsa ğunne var ses gelmiyorsa ğunne yoktur.

SIRASIYLA HARFLER VE MAHREÇLERİ:, 

(Hemze) Boğazın sonundan, yani göğse bitişen kısmından çıkarılır. İnce ve kuvvetli bir harftir. Türkçe'deki "e"harfi gibidir. 

(Be) Dudakların normal şeklinde, kuvvetlice kapanmasıyla çıkarılır. İnce ve kuvvetlidir. Türkçe'deki "b" harfi gibidir. 

(Te) Dil ucu ile, üst ön dişlerin diplerinden çıkarılır. İnce ve kuvvetlidir. Türkçe'deki "t" harfi gibidir. 

(Se) Dil ucu ile ön dişlerin uçlarından çıkarılır .Bu harf okunurken dil dişlerin arasından hafifçe dışarıya çıkar. İnce ve yumuşaktır .Türkçe'de karşılığı yoktur. 

(Cim) Dil ortasının, üst damağın ortasına kuvvetlice basılıp çekilmesiyle çıkarılır. İnce ve kuvvetlidir. 

(Ha) Boğaz ortasının, içerden hafifçe sıkılmasıyla çıkarılır. İnce ve yumuşak bir harf olup Türkçe'de karşılığı yoktur. 

(Hı) Boğazın ağza en yakın olan kısmından, dil kökünün kabartılmasıyla çıkarılan hırıltılı bir sestir. Yumuşak ve kalın seslidir. Türkçe'de karşılığı yoktur. 

(Dal) Dil ucu ile, üst ön dişlerin diplerinden çıkarılır. İnce ve kuvvetlidir. Türkçe'deki "d" harfi gibidir. 

(Zel) Dil ucu ve ön dişlerin uçlarından çıkarılır. Bu harf okunurken dil dişlerin arasından hafifçe dışarıya çıkar. İnce ve yumuşaktır. Türkçe'de karşılığı yoktur. 

(Ra) Dil ucu ve iki üst ön dişlerin üstündeki damaktan çıkarılır. Türkçe'deki "r" harfi gibidir. 

(Ze) Dil ucu ile üst ön dişlerin iç yüzeylerinden çıkarılır. İnce bir harftir. Türkçe'deki "z" harfi gibidir. 

(Sin) Dil ucu ile üst ön dişlerin iç yüzeylerinden çıkarılır .İnce bir harftir. Türkçe'deki "s" harfi gibidir. 

(Şın) Dilin ortası ile üst damağın ortasından çıkarılır. .İnce ve yumuşaktır. Türkçe'deki "ş" harfinden farklı olup, daha yumuşaktır. 

(Sad) Dil ucu ile üst ön dişlerin iç yüzeylerinden çıkarılır. Kalın seslidir. Türkçe 'deki kalın "se" harfine benzer. 

(Dad) Dil kenarı ile adras denilen üst azı dişlerden çıkarılır. Çıkarılması zor olan bir harf olarak bilinir. Şöyle okunur: Dilin sol (veya sağ yahut her iki )yanı üst azı dişlere hafifçe değdirilir. Dil kökü ve ortası üst damağa yükseltilir. Dilin ucu serbesttir. Bu esnada "za" sesine benzeyen fakat "za" olmayan ses "dad" harfinin sesidir. Kalın ve yumuşak bir harf olup Türkçe' de karşılığı yoktur. 

(Tı) Dil ucu ile, üst ön dişlerin diplerinden çıkarılır. Kalın ve kuvvetlidir. Türkçe'deki kalın "t"(ta) sesinden farklıdır. 

(Zı) Dil ucu ve ön dişlerin uçlarından çıkarılır. Bu harf okunurken dil dişlerin arasından hafifçe dışarıya çıkar .Kalın seslidir. Türkçe'deki kalın "z"(za) sesinden farklıdır. 

(Ayın) Boğaz ortasının, içerden hafifçe sıkılmasıyla çıkarılır. İnce bir harf olup Türkçe'de karşılığı yoktur. 

(Gayın) Boğazın ağza en yakın olan kısmından çıkarılır. Yumuşak ve kalın sesli bir harftir. Türkçe'deki kalın "ğ" gibidir. 

(Fe) Üst ön dişlerin uçlarıyla, alt dudağın içinden çıkarılır. İnce ve yumuşaktır. Türkçe'deki "f"sesine benzer. 

(Kaf) Dil kökü ile onun karşısında bulunan üst damaktan çıkarılır. Kalın ve kuvvetlidir Türkçe'deki kalın "k" sesinden biraz farklıdır. 

(Kef) Yukarda kaydedilen kaf harfinin çıkarıldığı yerin biraz altından çıkarılır İnce ve kuvvetlidir. Türkçe'deki ince "k" sesinden farklıdır. 

(Lam) Dilin iki kenarı ve üst damağın ucundan çıkarılır. İnce bir harftir;fakat kalın okunduğu yerlerde vardır. Türkçe'deki "l" harfi 

gibidir. 

(Mim) Dudakların normal şeklinde, hafifçe kapanmasıyla çıkarılır. İnce ve genizden (burundan) gelen bir sesle okunur. Türkçe'deki "m" harfi gibidir. 

(Nun) Dil ucu ile iki üst ön diş etlerinden çıkarılır.  İnce ve genizden (burundan) gelen bir sesle okunur. Türkçe'deki "n" harfi gibidir. 

(Vav) Dudakların arada nohut tanesi kadar boşluk kalacak şekilde, öne doğru toplanmasıyla çıkarılır. İnce ve yumuşak bir harftir. 

Türkçe'deki "v" sesine benzer; fakat dudakların aldığı şekil farklıdır. 

(He) Boğazın sonundan, yani göğse bitişen kısmından çıkarılır. İnce ve yumuşak bir harftir. Türkçe'deki ince "h" harfi gibidir. 

(Ye) Dilin ortası ile üst damağın ortasından çıkarılır. İnce ve yumuşak bir harftir. Türkçe'deki "y" harfi gibidir.
